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MINUTA 
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DIN DATA DE 27 IANUARIE 2023 

 

 

 

Încheiată cu ocazia desfășurării dezbaterii publice, în conformitate cu prevederile Legii nr. 

52/2003 privind transparența decizională în administrația publică, republicată, a următorului 

proiect: 

Proiectul bugetului local de venituri și cheltuieli al Municipiului Tulcea pe anul 2023. 
Procedura de consultare publică a fost inițiată prin anunțul nr. 856/06.01.2023 care a fost publicat 

pe pagina de internet a instituției.  

Celor interesați li s-a acordat posibilitatea de a transmite, în scris, până pe data de 27.01.2023, 

ora 10,00, propuneri, sugestii, opinii cu valoare de recomandare privind proiectul supus dezbaterii 

publice. 

Dezbaterea publică a proiectului menționat mai sus a fost convocată prin anunțul 

nr. 2809/20.01.2023 pentru data de 27 ianuarie 2023, ora 11:00, la sediul Primăriei Municipiului 

Tulcea, din incinta Hotelului Europolis, str. Păcii, nr. 20, în sala de ședințe situată la etaj 1. 

La dezbaterea publică a fost invitată să participe, în limita locurilor disponibile în sală, orice 

persoană interesată: persoane fizice şi/sau juridice, organizații ale societății civile, organizații 

neguvernamentale, reprezentanți ai instituțiilor publice interesate, ai presei, etc. 

La dezbaterea publică s-au prezentat domnul Nicolae BIBU, Administrator Public, doamna 

Niculina CORSEI, Director Economic, doamna Tatiana HALIȚ, Consilier Local, domnul  

Ovidiu-Anton DUMITRESCU, Președinte C.J.P.P.V. Tulcea, domnul Gheorghe NĂSTAC, Secretar 

Executiv C.J.P.P.V. Tulcea, domnul Bogdan VASILESCU, Șef Serviciu în cadrul Serviciului 

Dezvoltare Investiții, doamna Elena-Carmen VERBAN, Şef Serviciu în cadrul Serviciului Gospodărie 

Municipală, doamna Daniela VOICU, Director Executiv Direcția Management Proiecte cu Finanțare 

Nerambursabilă, doamna Florentina TITORENCU, reprezentant Ziarul Delta și doamna Valentina 

BĂRARU-TIMOFTE, consilier juridic Oficiul de Administrație Publică Locală.  
În contextul Legii nr. 52/2003 privind transparența decizională în administrația publică, 

republicată, prin organizarea acestui eveniment de consultare publică se urmărește stimularea 

participării şi implicării cetățenilor la luarea deciziilor pe plan local şi crearea unor relații de colaborare 

între cetățeni şi administrație, astfel încât procedura de adoptare a actelor normative să respecte 

prevederile legale de informare, supuse spre dezbatere publică şi accesul publicului la luarea deciziilor. 
Primăria Municipiului Tulcea susține cu tenacitate principiile democrației participative, în care 

orice cetățean îşi poate exprima opinia cu privire la proiecte care îi pot afecta viața cotidiană. Acest 

proces de consultare publică se bazează pe cetățeanul educat şi informat, cu acces liber la informația 

publică, cu opinii şi argumente care îi permit să participe activ la viața publică a societății. În cadrul 



2 

evenimentului cetățeanul poate critica argumentat politicile imprudente şi poate veni cu soluții 

concrete la probleme cu care se confruntă comunitatea la un moment dat. 
La Oficiul de Administrație Publică Locală din cadrul Direcției Administrație Publică Locală, 

până la data organizării dezbaterii publice din data de 27 ianuarie 2023 au fost înregistrate 2 (două) 

cereri cu valoare de recomandare referitoare la proiectul bugetului local de venituri și cheltuieli al 

Municipiului Tulcea pe anul 2023. Recomandările au venit din partea din partea doamnei consilier 

municipal Tatiana HALIȚ și a Consiliului Județean al Pensionarilor și Persoanelor Vârstnice Tulcea. 
Doamna Niculina CORSEI deschide discuția cu o prezentare succintă a modalității de întocmire 

a bugetului. Face precizarea că, față de proiectul de buget pentru anul 2023 publicat pe  

site-ul instituției, acum a fost introdus și costul standard per elev, cu sumele repartizate pentru fiecare 

instituție școlară.  
Doamna consilier Tatiana HALIȚ menționează că a studiat proiectul de buget pentru anul 2023 

și ar fi vrut să se lămurească cu privire la cea de-a doua ediție a proiectului de bugetare participativă, 

respectiv pentru anul 2024 – 2025. Doamna Niculina CORSEI răspunde că în anul 2024 se va finaliza 

propunerea care a fost aprobată pentru anul 2023. De fapt, în bugetul anului 2023 sunt cuprinse, în 

programul „Gospodărie”, cele trei solicitări câștigătoare în urma proiectului de bugetare participativă.  
Domnul Nicolae BIBU spune că în acest moment nu putem vorbi despre bugetul anului 2024. 

Proiectele depuse în cadrul bugetării participative se implementează o singură dată. Dacă acestea vor fi 

de succes, vor putea fi repetate. 
Doamna consilier Tatiana HALIȚ continuă dezbaterea despre bugetul local al municipiului 

Tulcea aducând în discuție bugetul Gospodăriei Municipale și faptul că nu regăsește aici proiectul de 

hotărâre depus în luna mai 2022 referitor la dotarea a trei spații de joacă din municipiul Tulcea cu 

echipamente pentru copiii cu dizabilități.  
Doamna Carmen VERBAN spune că există aparate pentru persoane cu dizabilități în Parcul 

Personalităților, la Orășelul Copiilor și urmează să fie achiziționate și aparate noi de joacă atât pentru 

copii, cât și pentru copiii cu dizabilități. Doamna consilier Tatiana HALIȚ menționează că acestea nu 

se referă la proiectul dânsei, că sunt într-adevăr două echipamente, dar acestea sunt doar pentru copiii 

cu dizabilități locomotorii, iar proiectul se referă la copiii cu dizabilități în general. Domnul Bogdan 

VASILESCU spune că atunci când trece prin parcuri, vede că acești copii cu dizabilități de orice fel se 

joacă împreună cu toți copiii din parc, nu se joacă separat. Echipamentele pentru copiii cu dizabilități 

atrag și ceilalți copii, ceea ce ar putea duce la accidentarea acestora din urmă. Doamna consilier 

Tatiana HALIȚ răspunde că astfel de proiecte sunt deja implementate în București și urmează să se 

implementeze și în Constanța.  
Doamna consilier Tatiana HALIȚ vorbește despre o altă propunere pentru a fi inclusă  pe lista de 

investiții a bugetului anului 2023 și anume organizarea de piețe volante în cartierele noi, cu una – două 

tarabe pentru producători. Domnul Nicolae BIBU intervine și definește aceste piețe volante ca fiind 

piețele organizate pe un anumit interval de timp, o zi din săptămână când se închide circulația în zonă. 

Se pune problema dacă acestea vor fi permanente, iar dacă da, atunci trebuie identificat spațiul necesar, 

trebuie gândit regulamentul de organizare și funcționare, trebuie resursă umană care să se ocupe de 

acestea. Doamna consilier Tatiana HALIȚ dă exemplu de cartiere care nu au astfel de piețe, cum ar fi 

cartierul nou, Lotizare. Domnul Nicolae BIBU și doamna Carmen VERBAN spun că acolo este parcul 

„Veolia” și încă o suprafață de teren nefolosit. Se pune întrebarea ce se va întâmpla după localizarea 

unui spațiu și cine va ocupa aceste tarabe, în condițiile în care, la ora actuală, exista tarabe goale și în 

piețele principale din municipiu. Un exemplu este Complexul „Alexandru cel Bun”, unde sunt tarabe 

goale, pe care nu dorește nimeni să le folosească. Doamna consilier Tatiana HALIȚ menționează că a 

discutat cu doamna Arhitect Șef despre înființarea unor chioșcuri stradale pentru legume – fructe, idee 

la care dânsa deja se gândise și lucrează deja la un regulament de comerț stradal și chioșcuri.  
Doamna consilier Tatiana HALIȚ trece la următoarea propunere și anume dotarea zonelor de 

fitness de pe lângă parcuri cu echipamente pentru persoane (adulți) cu dizabilități, cu plăcuțe pe care să 
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fie scris pentru ce tip de dizabilitate și cum să fie folosite. Domnul Bogdan VASILESCU intervine și 

precizează că ar trebui să fim atenți la aceste aparate, deoarece, dacă le folosesc persoanele care nu au 

dizabilități, acestea se pot accidenta. Domnul Nicolae BIBU întreabă dacă este nevoie de o linie 

bugetară separată pentru aceste aparate și concluzionează spunând să introducem în buget niște sume 

minime și, ulterior, după o analiză amănunțită, să se decidă asupra acestui proiect. 
Doamna consilier Tatiana HALIȚ spune că a văzut în proiectul de buget pentru anul 2023 

introduse camere video portabile și dorește să știe de ce poartă această denumire. A primit semnale de 

la mai multe Asociații de Proprietari din municipiu că este nevoie de camere video pentru a urmări 

ceea ce se întâmplă în zona blocurilor. În urma aplicării Regulamentului de parcări de reședință din 

Municipiul Tulcea au apărut conflicte între proprietarii locurilor de parcare, iar camerele video ar putea 

rezolva unele probleme. Doamna Niculina CORSEI răspunde că este solicitarea Direcției de Poliție  

Locală pentru aceste camere spion, care îi ajută în exercitarea atribuțiilor de serviciu pentru adunarea 

dovezilor. Doamna consilier spune că ar fi dorit să apară în buget și camere video pentru supraveghere 

în municipiu care ar putea ajuta Direcția de Poliție Locală. Domnul Nicolae BIBU spune că există în 

derulare un proiect cu finanțare nerambursabilă în care este inclusă și achiziționarea de camere de 

supraveghere pentru municipiul Tulcea. Doamna Daniela VOICU confirmă, spunând că vor fi 

achiziționate 144 de camere de supraveghere care vor fi amplasate în parcuri, parcări, pe lângă școli și 

ghene de gunoi. 
Doamna consilier Tatiana HALIȚ propune modernizarea stațiilor de autobuz din municipiu. În 

acest moment, stațiile de autobuz au un cadru metalic acoperit cu o folie care se strică foarte repede. 

Deși se repară mereu, acestea se strică din cauza factorilor externi nefavorabili. Din acest motiv, ar fi 

mai indicat să se schimbe materialul din care sunt făcute acestea, astfel încât să fie mai durabile. 

Domnul Nicolae BIBU declară că a vorbit cu doamna Arhitect Șef și vor organiza un concurs de 

proiecte atât pentru chioșcuri, cât și pentru stațiile de autobuz, astfel încât să fie același standard pentru 

toate. Însă, acest lucru se va întâmpla după terminarea asfaltării străzilor, fiind ordinea firească a 

lucrurilor.  
O altă propunere a doamnei consilier Tatiana HALIȚ este regenerarea parcului și spațiului de 

joacă Orășelul Copiilor. Domnul Nicolae BIBU spune că se dorește revitalizarea întregii zone a 

Lacului Ciuperca, respectiv patinoarul, zona de picnic, Orășelul Copiilor, zona toboganului, care va fi 

demolat, și zona de lângă Sala de Sport Pohariu. 
Se continuă lista propunerilor doamnei consilier Tatiana HALIȚ cu cea privind înființarea unui 

loc de întâlnire pentru tineri. De asemenea, sunt unii tineri mai rebeli care desenează prin oraș cu 

graffiti și nu lasă o imagine prea frumoasă, motiv pentru care ar trebui să se înființeze niște zone 

special amenajate pentru această activitate. Domnul Bogdan VASILESCU intervine cu mențiunea că 

anul acesta vor începe lucrările la Skate-park-ul de lângă Lacul Ciuperca, iar în cadrul acestui proiect 

este inclusă și o zonă special destinată desenelor graffiti. Doamna consilier spune că există puncte 

termice în municipiu, care sunt dezafectate și nefolosite, care ar putea fi amenajate și transformate în 

locuri pentru petrecerea timpului liber pentru tineri. Se pune întrebarea cine va administra aceste 

clădiri, cine va îndruma tinerii care vor utiliza aceste spații. Doamna consilier declară că există 

organizații nonguvernamentale în municipiu care nu dețin spațiu necesar derulării activităților pentru 

tineri și care ar dori să se implice într-un astfel de proiect, cum ar fi Asociația Județeană pentru 

Tineret. Domnul Nicolae BIBU spune că această situație trebui analizată deoarece trebuie avut în 

vedere cui se dă acest spațiu, ținând cont că oricine poate face solicitarea, cum se face investiția și cum 

va funcționa. Domnul Ovidiu DUMITRESCU intervine cu întrebarea dacă a fost luat în calcul 

impactul social, deoarece tinerii vor face gălăgie și vor deranja locatarii din vecinătate. Doamna 

consilier Tatiana HALIȚ spune că este doar o discuție de principiu care ar trebui continuată cu 

Inspectoratul Școlar Județean, cu Palatul Copiilor, cu Fundația Județeană pentru Tineret și cu orice altă 

persoană interesată.  
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Doamna consilier Tatiana HALIȚ spune că a studiat și i-a  plăcut proiectul de regenerare în zona 

Pieței Vechi și speră că acesta se va aplica. Mulți locuitori din zonă s-au gândit că, pentru siguranța 

pietonilor, s-ar putea construi o pasarelă pe str. Isaccei, într-una din zonele aglomerate, cum ar fi zona 

Pelican. Domnul Nicolae BIBU răspunde că Primăria Municipiului Tulcea nu are în plan înființarea 

unei astfel de pasarelă, deoarece nu este oportună pentru Tulcea; oamenii în vârstă nu o vor folosi 

pentru că scările sunt greu de urcat, iar copiii se pot deplasa ușor pe jos pentru a ajunge la trecerea de 

pietoni sau  se vor urca pe pasarelă și vor căuta să se joace. Se pot semaforiza trecerile de pietoni 

pentru evitarea accidentelor. Se mai intenționează ca la Pelican să se facă trecere pentru pietoni cu 

alveole de protecție. Se propune organizarea unei dezbateri publice cu această temă.  
Pentru că municipiul Tulcea nu are un cinematograf și foarte multe persoane merg la Constanța 

pentru a vedea un film, doamna consilier Tatiana HALIȚ propune construirea unuia. Domnul Nicolae 

BIBU spune că trebuie văzut concret ce tip de servicii permite Codul Administrativ primăriilor să ofere 

populației. Un cinematograf trebuie administrat de un privat. Primăria Municipiului Tulcea acordă 

finanțare unor proiecte culturale, inclusiv organizarea unor cinematografe în aer liber sau la Teatrul 

Jean Bart, prin Legea nr. 350/2005 privind regimul finanțărilor nerambursabile din fonduri publice 

alocate pentru activități nonprofit de interes general, cu modificările și completările ulterioare. 
Cum vor avea loc multe toaletări ale copacilor în perioada următoare și nu vom avea verdeață în 

municipiu, doamna consilier Tatiana HALIȚ propune înființarea unor grădini verticale în Piața Civică. 

Acestea nu sunt costisitoare și sunt ușor de realizat. Domnul Nicolae BIBU spune că au avut loc 

campanii de plantare copaci la Satul Pescăresc chiar în toamna trecută. Nu se pot face toate odată; mai 

întâi trebuie reparate străzile și apoi se va trece la următoarele modernizări ale municipiului. 
Domnul Ovidiu DUMITRESCU începe discuția cu mențiunea că încă de acum doi – trei ani, 

încearcă mărirea plafonului abonamentului de mobilitate urbană de la 1200 lei, cât este acum, pentru 

40 de călătorii. Se propun trei variante: 
1. creșterea plafonului de acordare a abonamentelor de mobilitate urbană de la 1200 lei pentru 40 

de călătorii lunar până la 1500 lei pentru 35 de călătorii lunar; 
2.  creșterea plafonului de acordare a abonamentelor de mobilitate urbană de la 1200 lei pentru 

40 de călătorii lunar până la 1750 lei pentru 30 de călătorii lunar; 
3.  creșterea plafonului de acordare a abonamentelor de mobilitate urbană de la 1200 lei pentru 

40 de călătorii lunar până la 2000 lei lunar pentru 20 sau 25 de călătorii lunar. 
Anul trecut au beneficiat 4850 de pensionari, iar după datele primite de la Casa Județeană de 

Pensii, există în acest moment 3526 de pensionari care au pensia de  până în 1500 lei. După calculele 

făcute, efortul financiar ar putea fi suportat de către Primăria Municipiului Tulcea.  
Doamna Niculina CORSEI spune că a făcut o estimare și la creșterea plafonului la 1500 lei, cu 

un număr de 40 de călătorii pe lună, efortul financiar va fi de 5.650.000 lei. Domnul Ovidiu 

DUMITRESCU spune că ar trebui micșorat numărul de călătorii. Domnul Nicolae BIBU spune că se 

vor face simulări cu cele trei propuneri și se va hotărî în consecință.  
O altă propunere a domnului Ovidiu DUMITRESCU este alocarea unei sume pentru Direcția de 

Asistență și Protecție Socială Tulcea sau/și pentru Ansamblu Artistic Profesionist „Baladele Deltei” 

pentru organizarea unui spectacol festiv dedicat zilei de „1 octombrie – Ziua Internațională a 

Persoanelor Vârstnice” concomitent cu sărbătorirea cuplurilor care împlinesc 50 de ani de căsătorie în 

anul 2023 și a REVELIONULUI PENSIONARILOR 2024 pentru pensionarii și persoanele vârstnice 

din municipiul Tulcea.  
Domnul Nicolae BIBU spune că se vor lua în calcul propunerile domnului DUMITRESCU, însă 

nu se pot realiza toate. În fiecare an au fost alocate fonduri pentru aceste activități, însă nu există 

fonduri pentru toate.  
De asemenea, domnul Ovidiu DUMITRESCU amintește că în săptămână în care se sărbătorește 

Ziua Internațională a Persoanelor Vârstnice, pensionarii primesc gratuitate pentru mijloacele de 

transport în comun. Anul acesta, în urma discuțiilor cu domnul director al societății Transport Public 
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S.A., i s-a adus la cunoștință că trebuie să găsească o soluție pentru ca persoanele care vor beneficia de 

această gratuitate să fie identificate, pentru a ști care este efortul financiar. Domnul Nicolae BIBU 

consideră că domnul director al societății Transport Public S.A. s-a referit la faptul că beneficiarii 

gratuității trebuie să aibă la ei documente de identificare, respectiv cartea de identitate și talonul de 

pensie.  
Nemaifiind discuții pe marginea proiectului, procedura de consultare publică se încheie, 

proiectul urmând să fi supus dezbaterii comisiilor de specialitate ale Consiliului Local al Municipiului 

Tulcea şi aprobat în plenul acestuia. 
Minuta a fost încheiată astăzi, 27.01.2023, la sediul Primăriei Municipiului Tulcea în 

conformitate cu art. 7 din Legea 52/2003 privind transparența decizională în administrația publică, 

republicată. 
 

      

 

p. PRIMARUL MUNICIPIULUI TULCEA 
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